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Blijft goed, wordt beter. 
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Voorwoord 
 

De VVD (Volkspartij voor Vrijheid en Democratie) is voor velen een bekend en vertrouwd 

‘’geluid’’. Anderen hebben misschien nog wat ouderwetse vooroordelen. ‘’Die partij is alleen 

voor ondernemers en rijken’’ hoor ik je misschien denken? Ha, mooi mis! 

 

Ja, natuurlijk vinden we het belangrijk dat onze lokale ondernemers ook kúnnen 

ondernemen. Vrij zijn van (te veel) overheidsbemoeienis. Want onze ondernemers zorgen 

bijvoorbeeld voor een gezellig centrum, waar je een hapje en drankje kan doen met vrienden 

en familie. En zonder alle andere ondernemers geen werk voor jezelf of voor je kinderen 

later! 

 

Maar wat te denken van je eigen persoonlijke vrijheid?  

Wij geloven – meer dan andere partijen - dat onze kiezers zélf heel goed weten wat ze 

kunnen, willen en waar ze gelukkig van worden!  

Bijvoorbeeld baas zijn op je eigen grond. Een gemeente die je verbiedt een schuur te 

bouwen. Of je verbiedt een grote kavel te splitsen, zodat je kinderen ook kunnen wonen….  

Niet als het aan de VVD Heerde ligt! 

 

Vanzelfsprekend moet de overheid helpen waar dat echt moet. Ook wij zijn solidair. Niemand 

kiest voor armoede, woningnood of een wereld waar het niet goed gaat met de natuur. Het 

verschil is dat de VVD Heerde eerlijk en realistisch kijkt naar wat kan. Alles doen klinkt mooi, 

maar dat betalen we natuurlijk ook allemaal zelf. We kijken voor en met je - als je dat wilt – 

hoe onze euro’s zo doeltreffend mogelijk ingezet worden!  

 

Geen poespas: maar gewoon een eerlijk verhaal. Want zeg nou zelf?  

Wat heeft elke Heerdenaar, Wapenvelder, Vorchter- of Veessenaar nu gemeen? 

Luchtfietserij… Daar houden we niet van. Het leven is te mooi en te kort om elkaar voor de 

gek te houden. We willen samen met jou bouwen aan een toekomst, waar we gezond 

kunnen wonen en werken in onze mooie dorpen en buurtschappen binnen onze gemeente. 

Waar het Veluwse karakter van onze dorpen blijft bewaard, precies zo mooi en trots als het 

karakter van onze inwoners. 

 
  



 

 

Onze thema’s: 

 
 
● Woningbouw 
 
● Klimaat 
 
● Natuur 
 
● Sport 
 
● MFA-Wapenveld 
 
● Middenstand & (agrarisch) ondernemen 
 
● Veiligheid en verkeer 
 
● Zorg 
 
● Kunst en cultuur 
 
 
 
  



 

 

Woningbouw: Wat wil de VVD? 
 We bouwen 2 nieuwe woonwijken. Een nieuwe Kolk en een nieuwe 

Bovenkamp; 

 We gaan braakliggend industrieterrein ontwikkelen voor 

woningbouw; 

 Op korte termijn willen we 100 tijdelijke woningen bouwen; 

 Rood voor rood moet veel goedkoper en minder ingewikkeld; 

 Woningsplitsing moet makkelijker; 

 Ontwikkelaars moeten meer ruimte krijgen. 

 

Woningbouw: Waarom vinden wij dit belangrijk? 
Heerde heeft woningen nodig: we moeten bouwen. Dat brengt 
leefbaarheid, dat is goed voor de verenigingen en dat helpt om de 
winkels in het centrum van Heerde en Wapenveld te kunnen behouden. 
Onze inwoners moeten een passend huis kunnen kopen of huren. 
 
 

Woningbouw: Hoe denkt de VVD dit te bereiken?  
De woningcrisis lost de gemeente niet alleen op. Daarom is 
samenwerking met particulieren en ontwikkelaars cruciaal. De gemeente 
moet regels, voorwaarden en procedures makkelijker en goedkoper 
maken zodat mensen weer durven te investeren. Dit geldt voor rood voor 
rood, het bouwen van huizen op eigen perceel, woningsplitsing en 
mantelzorgwoningen. De komende jaren wil de VVD op korte termijn een 
eerste oplossing bewerkstelligen door tijdelijke woningen toe te staan en 
bijbehorende procedures te versimpelen. Op langere termijn moet meer 
grootschalige woningbouw gerealiseerd worden.  
  



 

 

Klimaat: Wat wil de VVD? 
 Geen verplichtingen richting inwoners; 

 Geen horizonvervuiling door windmolens en gigantische 

zonneparken; 

 Inwoners bepalen zelf wat zij wel of niet aan hun huis willen doen; 

 Inwoners, ontwikkelaars en ondernemers met (grootschalige) 

initiatieven moeten geholpen worden door de gemeente. 

 

Klimaat: Waarom vinden wij dit belangrijk? 
Wij zijn van mening dat de gemeente Heerde een beperkte rol kan 
hebben om te helpen bij de energietransitie, om zo een schonere 
leefomgeving door te kunnen geven aan volgende generaties. Het kost 
namelijk al snel € 20.000,- voor een middenwoning of € 50.000,- om een 
vrijstaande woning volledig te verduurzamen. De VVD vindt niet dat de 
overheid haar inwoners mag verplichten om dit soort grote uitgaven te 
doen. We brengen hiermee inwoners direct in financiële problemen met 
alle persoonlijke gevolgen van dien. 
 
Onze inwoners moeten dus een eigen keuze hebben hoe ze willen en 
kunnen bijdragen. Dit hangt natuurlijk onder andere af van iemands 
persoonlijke financiële draagkracht. De impact van onze gemeente is te 
klein om het verschil te maken. Met wind- en zonne-energie gaan we het 
probleem niet volledig oplossen. Daarom staan wij achter het door-
ontwikkelen van nieuwe mogelijkheden zoals kernenergie en waterstof. 
 

Klimaat: Hoe denkt de VVD dit te bereiken?  
We gaan inwoners niets verplichten. Zij krijgen de ruimte om zelf aan de 
slag te gaan. De overheid hoort hierin de inwoner te helpen en te 
faciliteren. Met goede informatie over de noodzaak van verduurzaming 
en wat mogelijkheden zijn. Inwoners die zelf willen verduurzamen 
verdienen een gemeente die hen hierin helpt. Door bijvoorbeeld ruimte of 
cofinanciering van de overheid te krijgen. De échte energietransitie moet 
vanaf de nationale overheid komen, door onder andere het creëren van 
oplossingen rondom waterstof of kernenergie. 
  



 

 

Natuur: Wat wil de VVD doen? 
 De natuur hoort vrij toegankelijk en gratis te betreden blijven voor 

de Heerdenaar; 

 Geen uitbreiding van nog meer rustgebieden. 

 
Natuur: Waarom vinden we dit belangrijk? 
Onze prachtige natuur maakt de Veluwe wat het is. Een prachtig 
leefgebied voor elke Heerdenaar om in rond te kunnen wandelen, fietsen 
of rijden. Maar voor niets gaat de zon op. Door toenemend toerisme en 
recreatie is het onderhoud van natuurgebieden duurder geworden. De 
komende jaren moet de gemeente knopen doorhakken in hoe zij dit wil 
bekostigen. De VVD vindt het belangrijk dat natuur wordt behouden en 
toegankelijk en betaalbaar blijft.  

 
Natuur: Hoe denkt de VVD dit te bereiken? 

De VVD vindt dat er kritisch gekeken moet worden naar mogelijkheden 
om kosten zo veel mogelijk bij toeristen neer te leggen. En dan vooral 
geen verhoging van toeristenbelasting, maar bijvoorbeeld een vignetten-
systeem voor mountainbikers en ruiters.  
 



 

 

Sport en Verenigingsleven: Wat wil de VVD? 

• Sportclubs en verenigingen kunnen meedoen met het 
ondernemersfonds; 

• Wij maken ons hard voor  behoud van het zwembad; 
• Iedereen moeten kunnen sporten. 

Sport en Verenigingsleven: Waarom vinden wij dit 
belangrijk? 
We vinden sport en verenigingsleven van belang voor het welzijn van 
alle inwoners. Daarin moeten wij investeren! Sport is gezond en het 
verenigingsleven zorgt voor sociale contacten. De inzet van vrijwilligers 
is hiervoor onmisbaar en moet gekoesterd worden. De gemeente moet 
verenigingen helpen en ruimte geven voor ondernemerschap. Sport is 
toegankelijk voor iedereen. Ook voor mensen met een beperking. 
Sportverenigingen vervullen een belangrijke rol in het signaleren en 
herkennen van inwoners met problemen. In samenspraak met de 
gemeente kan vervolgens hulp worden geboden. 
 

Sport en Verenigingsleven: Hoe denkt de VVD dit te 
bereiken? 
Sportverenigingen, scholen, buitenschoolse opvang en vrijwilligers 
werken nauw samen om de schoolgaande jeugd zoveel mogelijk te laten 
bewegen. De jongerenwerkers van de gemeente horen hier sterk bij 
betrokken te zijn om te weten wat er nodig is. De VVD maakt geld vrij 
zodat ieder kind op minstens een sport kan. Daarnaast is het van belang 
dat de gemeente en verenigingen goed contact onderhouden om te 
kijken naar wat verenigingen nodig hebben om financieel gezond te zijn. 
Het uitgangspunt is dat de gemeente verenigingen helpt om zo 
zelfstandig mogelijk te kunnen blijven. 
 

  



 

 

Multifunctionele accommodatie (MFA) Wapenveld: 
Wat wil de VVD doen? 

• Doorpakken om MFA Wapenveld ook daadwerkelijk te gaan 
bouwen; 

• Door tussenkomst van de gemeente een tijdelijke oplossing vinden 
om sportclubs door te kunnen laten sporten tijdens de 
bouwperiode. 
 

Multifunctionele accommodatie  (MFA) Wapenveld: 
Waarom vinden we dit belangrijk? 
In navolging van MFA Heerde vinden we dat ook Wapenveld baat heeft 
bij een MFA. Dit draagt bij aan de leefbaarheid van het dorp, omdat de 
MFA een belangrijke rol kan vervullen voor sport, gezondheid en cultuur. 
Tel daarbij op dat voor steeds meer mensen eenzaamheid een 
dagelijkse realiteit is. Een MFA kan functioneren als een tweede 
huiskamer, waar laagdrempelig sociale contacten kunnen opgedaan en 
onderhouden worden. Tot slot biedt een MFA een uitstekend platform 
voor allerlei lokale ondernemers. 
 

Multifunctionele accommodatie  (MFA) Wapenveld: 
Hoe denkt de VVD dit te bereiken? 
Voorlopig heeft de gemeente in 2019 een haalbaarheidsonderzoek 

ingesteld. Kosten zo’n € 800.000,-. Vooralsnog is er wel een scenario 

gekozen, maar dit is nauwelijks uitgewerkt. Tegelijk is er wel een ambitie 

uitgesproken door de gemeente om in 2022 te starten met de bouw. Wij 

zullen de gemeente dringend verzoeken de plannen voor de MFA 

concreet te maken. Wat ons betreft moet de gemeente eerst het geld 

vrijmaken in de begroting van komende jaren. Zonder deze stap gebeurt 

er immers niets. Daarnaast moet goed leiderschap voor dit project 

gevonden en vastgelegd worden. Uiteraard moet het gekozen scenario 

van de gemeente nog veel concreter worden. Stel vast welke functies de 

MFA Wapenveld moet gaan vervullen? Vervolgens vloeien hier de 

functionele behoeftes van het gebouw zelf uit voort. Niet praten maar 

poetsen, want Wapenvelders verdienen ook een eigen MFA. 

  



 

 

Middenstand en (agrarisch) Ondernemen: Wat wil de 
VVD doen? 

 We zorgen voor een goed ondernemersklimaat door zo min 

mogelijk regelgeving; 

 Ondernemers verdienen een vast aanspreekpunt bij de gemeente; 

 Ondersteunen van kansrijke initiatieven; 

 Bij besluitvorming rekening houden met lokale ondernemers; 

 Onze boeren worden niet weggepest: geen vergunningen intrekken 

of onteigenen grond; 

 Ondernemers mogen zelf bepalen of ze op zondag willen 

ondernemen. 

Middenstand en (agrarisch) Ondernemen: Waarom 
vinden we dit belangrijk?  
Werk is van groot belang voor mens en samenleving. Met ons werk 
verdienen we geld voor een goed leven. Werk zorgt voor contact met 
andere mensen en werk leidt tot zelfstandigheid en het vergroten van de 
eigenwaarde. Wie werkt, investeert in zichzelf, maar ook in de toekomst 
van onze samenleving. Wij willen zorgen voor extra werkgelegenheid in 
onze gemeente. Wanneer veel mensen aan het werk gaan, kan iedereen 
zijn talenten en mogelijkheden gebruiken. We moeten daarbij niet 
vergeten dat ook onze boeren echte ondernemers zijn, waarbij we met 
respect dienen na te denken over het boerenondernemerschap. Dit 
betekent wat ons betreft dat eigen bezit, ook eigen bezit blijft. 
Vertrouwen rondom het bezit van eigen grond is essentieel voor elke 
vorm van ondernemerschap. We zijn ervan overtuigd dat onze boeren 
net zo, of beter milieuvriendelijk kunnen ondernemen dan wanneer we 
voedselproductie overhevelen naar het buitenland. Je lost hier het 
stikstofprobleem niet mee op, maar verplaatst dit naar andere delen van 
de wereld. Wellicht draag je zelfs bij aan het stikstofprobleem doordat 
minder ver ontwikkelde agrarische bedrijven in het buitenland de 
productie gaan overnemen. Los van het feit dat we als land niet 
afhankelijk moeten willen zijn van buitenlandse voedselproductie. 
 

Voor wat betreft winkelopenstelling op zondag respecteren wij ieders 
eigen keuze. Dat houdt ook in dat we iedereen de vrijheid gunnen om 
zelf te bepalen of er op zondag ondernomen wordt. Het is ook aan de 
klant zelf om te kiezen of hij of zij een winkel op zondag al dan niet 
bezoekt. Wij vinden het jammer dat  hardwerkende mensen met een 



 

 

afwijkend rooster, nu bij voorbaat al moeten uitwijken naar een 
nabijgelegen gemeente voor de boodschappen op zondag. 
 
 

Middenstand en (agrarisch) ondernemen: Hoe denkt 
de VVD dit te bereiken? 
Ondernemers kunnen prima zélf ondernemen. Maar dat lukt alleen 
wanneer er niet overgereguleerd wordt. De regels die er wel zijn, moeten 
simpel, eerlijk en consequent zijn. Verder willen we kansrijke initiatieven 
van (startende) lokale ondernemers zo veel mogelijk steunen. 
Bijvoorbeeld door in het bestemmingsplan (tijdelijk) ruimte te geven. 
Ondernemers verdienen een vast aanspreekpunt binnen de gemeente. 
Een gemeente die niet vertelt wat niet kan, maar meedenkt vanuit een 
oogmerk naar wat wel mogelijk is. Omdenken dus, in plaats van onze 
ondernemers van het kastje naar de muur te sturen.  De gemeente koopt 
daarnaast zoveel mogelijk lokaal in. 
 
Verder laten wij onze boeren niet wegpesten, maar gunnen we hen juist 
ruimte om te ondernemen. In overleg met hen kunnen we bezien hoe we 
toekomstbestendig kunnen ondernemen. 
 
Voor de zondagopenstelling zal de markt zelf reguleren welke winkels 
zondags open zijn of niet. Ingegeven door religieuze of praktische 
keuzes zullen sommige ondernemers niet open zijn, anderen juist wel.  
 

  



 

 

Veiligheid en verkeer: Wat wil de VVD doen? 
• Drugsproblematiek terugdringen; 

• Goede verkeersdoorstroom zónder lastige versmallingen en 

verkeersdrempels; 

• File beperkende maatregelen op de A50; 

• Het behoud van twee brandweerposten in onze gemeente; 

• De bereikbaarheid en toegankelijkheid van de openbare ruimte 
voor mensen met een beperking waarborgen. 

Veiligheid en verkeer: Waarom vinden we dit 
belangrijk?  
Wij hebben grote zorg over drugs. Dit doet wat met onze samenleving en 
onze jeugd. Drugs doet onze jeugd ook nog eens in aanraking laten 
komen met het criminele circuit. Het is daarnaast van belang dat we ons 
veilig voelen in ons eigen huis en onze buurt. Drugsproblematiek doet 
hieraan afbreuk. Dat willen wij niet. 
 
We gaan langzaam weer uit de lock-down, wat ervoor zorgt dat er weer 
meer woon-werk kilometers gemaakt worden. Met een gelukkig weer 
groeiende economie voorzien we dat tijdig investeren in ons 
wegennetwerk belangrijk blijft. Files zijn slecht voor het milieu, de 
economie, maar zeer zeker voor onze woonbeleving. 
 
De afgesproken aanrijtijden moeten gehaald worden: dat geldt voor 
politie, brandweer en ambulances.  
 
Onze faciliteiten en openbare ruimtes moeten net zo goed bereikbaar 
zijn voor mindervaliden als voor validen. Iedereen heeft immers dezelfde 
rechten. 
 

Veiligheid en verkeer: Hoe denkt de VVD dit te 
bereiken? 
Veiligheid is een gezamenlijke inspanning, die valt of staat bij de 
bereidheid van onze inwoners om verdachte of onveilige situaties te 
melden. De gemeente staat open voor initiatieven als buurtpreventie, 
sociaal alarm en WhatsApp-groepen. Meer voorlichting op scholen, 
toezicht, preventie en handhaving moet leiden tot een cultuur waarin 
drugs minder stoer zijn, de gevaren beter bekend, de pakkans omhoog 
gaat. 



 

 

 
De verkeersstructuur moet herkenbaar zijn. Het is nu een lappendeken. 
Hierbij vinden we dat 60km/h rijden op enkele specifieke stukken zelfs 
gevaarlijk is. Een voorbeeld is de Kamperweg van Heerde naar Wezep. 
De weg is daar breed met weinig zijwegen, waardoor een deel van de 
bestuurders zich niet houdt aan de snelheidsbeperking. In zijn 
algemeenheid zijn er daarnaast te veel hobbels en drempels om de 
snelheid te beperken. Je zult maar in een ambulance liggen (aanrijtijden) 
of last hebben van je nek of rug. Ook het economisch vrachtverkeer 
wordt hierdoor gehinderd. Wij denken dat er meer innovatieve manieren 
zijn om veiligere verkeerssituaties te bereiken, dan alleen 
verkeersdrempels te plaatsen en toegestane snelheden overal omlaag te 
brengen. Vanuit de VVD willen we betere onderbouwingen en 
alternatieven zien, voordat dure en wellicht zelfs slecht werkende 
verkeersmaatregelen worden begonnen. 
 
Er is in het verleden al veel gesproken over het sluiten van onze twee 
brandweerlocaties binnen onze gemeente. Het sluiten van de bestaande 
brandweer – en ambulanceposten willen we voorkomen. 
 
Met het (her)ontwikkelen in de gemeente moet er aan de voorkant 
nagedacht worden hoe voor zowel valide als invalide mensen openbare 
ruimtes en faciliteiten bereikbaar worden of blijven. 
 

  



 

 

Zorg: Wat wil de VVD doen?  
 Goede, maar ook betaalbare zorg aanbieden; 
 Sturen op het bieden van betaalbare zorg die daadwerk helpt; 
 Inwoners die genoeg geld hebben om in hun eigen huishoudelijke 

verzorging te voorzien, die verzorging ook zelf laten regelen en 

betalen; 
 Met jeugdigen (inwoners) die geestelijke gezondheidszorg krijgen, 

een traject afspreken dat een resultaat en een einddatum kent. 

Zorg: Waarom vinden we dit belangrijk?  
Wij investeren als gemeente veel in zorg. Wij vinden dat iemand die zorg 

nodig heeft dit ook verdient, wanneer hij of zij zichzelf niet kan redden. 

Ondanks dat zorg een enorme kostenpost is voor de gemeente, heeft 

niemand echt goed zicht op de vraag of dat geld ook daadwerkelijk de 

juiste mensen bereikt? En of we dit kostenefficiënt hebben ingericht? Wij 

vermoeden dat veel van het geld niet terecht komt bij de inwoners die 

zorg het meest nodig hebben. De rekenkamer heeft al eens onderzoek 

gedaan. Wij willen een dieper onderzoek naar de vraag of wij geen geld 

verloren laten gaan in bijvoorbeeld bureaucratie? En dat zorgverleners 

hetzelfde werk doen, dat ook door de gemeente wordt geleverd? We 

moeten de zorg wel kunnen blijven dragen, want uiteindelijk betalen we 

dit samen allemaal zelf.  

 
Zorg: Hoe denkt de VVD dit te bereiken?  
Wij willen duidelijk inzicht gaan verkrijgen in de geldstromen. Wij willen 

op basis hiervan zorgverleners aanspreken op geleverde diensten, de 

resultaten daarvan en de bijbehorende kosten. Onderdeel hiervan is dat 

we inzage krijgen in de resultaten van geleverde preventieve zorg, die 

bedoeld was om zwaardere zorg te voorkomen. Hiervoor hebben we 

managementinformatie nodig. We denken zelf aan een 

gezondheidsmonitor die eens per kwartaal wordt bijgewerkt. De te 

verkrijgen managementinformatie zal vanzelfsprekend niet in strijd 

moeten zijn met de AVG en het medisch geheim, maar toch voldoende 

kunnen zijn om én de zorg bij de juiste mensen te krijgen en te verifiëren 

of we efficiënt omgaan met ons belastinggeld. 



 

 

Kunst en cultuur: Wat wil de VVD doen? 

 Inzet van het particulier initiatief ondersteunen, zoals bijvoorbeeld 

bij Molen de Vlijt en Erve IJzerman; 

 Cultuur moet gesteund worden. Uitgangspunt blijft dat culturele 
verenigingen en instellingen zichzelf zo veel mogelijk financieel 
kunnen redden; 

 Wij willen een (digitaal) evenementenloket. Zodat 
vergunningverlening eenvoudig is. En bij kleinschalige 
evenementen moeten simpele voorwaarden gelden; 

 Wij willen geen rem door regels en gemeentelijke kosten op kleine 
evenementen; 

 Wij willen ons historisch erfgoed, zoals de wind- en watermolens 

behouden. 

 

Kunst en cultuur: Waarom vinden we dit belangrijk? 
We vinden kunst, erfgoed en cultuur van grote waarde voor de 
samenleving. Het stimuleert toerisme en zo indirect onze lokale 
economie en ondernemers. We willen een aanbod van cultuur en 
kunstuitingen dat aansluit bij de vraag van onze inwoners.  
 
Wij vinden het wenselijk dat de inwoners van onze gemeente Heerde de 
geschiedenis en cultuur van onze gemeente kennen. Wij vinden het 
belangrijk om ons cultureel erfgoed te koesteren en door te geven aan 
de volgende generatie. Dit is goed voor de leefbaarheid in onze mooie 
gemeente en draagt bij aan de lokale economie.  
 

Kunst en cultuur: Hoe denkt de VVD dit te bereiken? 
De gemeente ondersteunt particuliere initiatieven en maakt kleine 
evenementen mede mogelijk. Minder lastige procedures en regulering 
geven ruimte voor zelfstandigheid en ondernemerschap. De gemeente 
maakt ruimte zodat dit ook voor onze kunst- en cultuursector werkt. 
Waar nodig maakt de gemeente geld vrij voor behoud van ons cultureel 
erfgoed.  


